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“L’Europa de la troika ens du al desastre” 
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Tots els dilluns a les 19.30h, 
t’esperem a l’Ajuntament.

Enguany pagarem més de 270 mil euros en interessos

ANY IMPORT % VARIACIÓ

2008 1.034.000

2009 2.288.000 121,28

2010 1.959.000 -14,38

2011 1.889.000 -3,57

2012 5.575.000 195,13

Deute inicial: 1.034.000  
Deute final: 5.575.000  
Variació: 439,17 % 
Fonts: Ministeri d’Hisenda

El PP ha incrementat el deute amb els bancs en un 439%. Això suposa 
hipotecar les finances municipals per a als pròxims 10 anys, durant els 
quals no es podrà fer cap inversió al nostre municipi.

En el 2012 el govern del PP féu una modificació de crèdits per valor de 
900.000 € per a pagar factures no pressupostades, és a dir es gastà uns 
diners que no havia previst. Açò és la millor mostra de la gestió d’Hèctor 
Bueno. Gastar sense tindre consignació pressupostària ha estat una pràc-
tica habitual del PP.

La mala i poc transparent gestió s’ha repetit cada any. L’alcalde ha seguit 
fidelment el model de l’escola del PP valencià, gastar, gastar i qui vinga 
després que pague!.

Este deute és una mostra de descontrol i falta de previsió del govern. Un 
25% del deute és conseqüència del Plan Confianza de Camps i de la falta 
de compromís del govern valencià amb el poble de Foios. Este pla ha obli-
gat a demanar un crèdit de més d’un milió d’euros, perquè el govern de 
Fabra encara no ha pagat la construcció de la Llar dels Majors.

Des de COMPROMÍS manifestem el nostre desacord amb les polítiques 
que ha fet el PP, que, enguany, suposaran a l’ajuntament només en inte-
ressos bancaris 277.044,16 €, un 64’5% més que l’any passat.

Mireia Mollà, diputada de la Coalició Compromís, defensa dedicar els diners 
públics a les necessitats de les persones i no dels bancs i alerta que l’Europa 
de la troika “ens du al desastre”. Per a Mollà, les comunitats han de tindre 
un déficit més “flexible” que l’Estat. A més, recolza accions com l’anomenat 
escrache “sempre que no hi haja agressions”.

La Comunitat Valenciana va acabar 2012 amb un dèficit del 3,45%. Creu 
que el govern central ha de flexibilitzar l’objectiu de dèficit, que enguany 
és del 0,7%?

No estem a favor de prioritzar el pagament als bancs sobre les persones, que 
és precisament el que hi ha darrere de fixar un límit de dèficit insuportable. 
Però està clar que qualsevol dèficit ha de ser equiparable al de les polítiques 
que es gestionen. Les comunitats autònomes tenen les competències de sa-
nitat, educació, benestar social i un llarg etcètera. Per això, recolzem que les 
comunitats tinguen un dèficit més flexible que l’Estat. Per estos motius, el 0,7% 
de dèficit imposat serà un desastre social i econòmic per al País Valencià.

En 2010 cada valencià va rebre 211 euros menys que un ciutadà 
d’una altra autonomia. Quin model de finançament proposa?

Apostem per un model solidari  i just amb els recursos que es gestionen i la 
població. Ara bé, el País Valencià sempre ha estat discriminat, pels models de 
finançament acordats per Zaplana i per Zapatero. Això ha produït un deute his-
tòric d’11.000 milions d’euros. No creiem en la insolidaritat i per això no volem 
més del que es pot repartir de manera equilibrada i justa.  Eixa xifra ha de ser 
un punt de referència per a negociar.

Com veu les accions de la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca per 
“assenyalar” polítics del PP, l’anomenat “escrache”?

Qualsevol manifestació pública, sense agressió a les persones o coses, ens 
sembla bé i està amparada per la llibertat d’expressió i les lleis. Per este motiu, 
tota acció que, atenent a l’assenyalat anteriorment, lluite contra el drama dels 
desnonaments, tindrà el nostre suport.

El soci d’Iñaki Urdangarin, responsabilitza González Pons d’haver 
signat amb l’Institut Nóos un conveni per organitzar a València uns 
Jocs Europeus l’any 2006. Després de pagar a Nóos 382.000€, estos 
jocs mai es van celebrar. Pons ha de dimitir com a diputat?

Rotundament sí.

Quina opinió li mereix la campanya de Noves Generacions de Caste-
lló per a delatar professors que “adoctrinen” als alumnes?

Que ja estan tardant a denunciar la professora del CEU que justificava els mal-
tractaments i parlava de les violacions quasi com un miracle. Està clar que este 
comentari meu és per a ridiculitzar la hipocresia que amaguen els de Noves 
Generacions amb la campanya que han encetat, que no persegueix cap altra 
cosa que atacar l’educació pública i els seus professors, per tal d’acovardir-los. 
Al PP li agraden societats servils i no crítiques, per això perseguiran i intentaran 
fer callar les veus que lliurement manifesten el seu rebuig contra les polítiques 
que ataquen l’educació pública.

Quines mesures defensa per a combatre l’elevat atur juvenil?

Nous jaciments d’ocupació, economia verda i social, fòrmules d’economia del 
bé comú, aposta decidida per l’I+D+I… La formació és elemental en tots els 
cicles. La nostra taxa d’atur juvenil supera la mitjana –si bé la mitjana ja és un 
drama!  Per això, totes les polítiques que encetem amb el punt de mira fixat 
en els nostres joves seran poques, tenint en compte la gravetat de la situació.

Qui encapçalarà les llistes de Compromís en les properes eleccions 
autonòmiques? 

Ho decidirem els que participem en les primàries de Compromís, entre 
aquells que es presenten. Un procés que ha de ser obert i democràtic i que 
estic segura que tindrà un o una gran representant que primarà sempre el 
projecte als personalismes.

Ens pots seguir per la nostra pàgina web: http://foios.compromis.ws

EL PP DE FOIOS ENDEUTA L’AJUNTAMENT 
EN MÉS DE CINC MILIONS D’EUROS

Sabies que...
•	Escènia ha tornat a representar-se durant la primera quinzena del mes de 

juliol, cosa que ens alegra i anima a continuar amb este festival que dóna 
prestigi a Foios. Però no estem d’acord en l’intent d’apropiació que ha fet 
el govern d’este festival que és de tot el nostre poble. Sembla que enguany 
ha sigut la seua primera edició i ja en portem XI.

•	Foios no té ordenances municipals que regulen l’activitat dels ciutadans: 
cal ordenar les terrasses dels bars, quin espai ocupen i la taxa que han de 
pagar; com es tallen els carrers i el temps que s’han de tallar; què passa 
amb els propietaris de gossos que no arrepleguen les cagades dels seus 
animals o que els entren pels parcs del poble, etc.

•	Molts vehicles no fan cas dels senyals per aparcar. Només cal mirar la 
plaça del Poble o el carrer  Major. Hi ha vehicles que aparquen pels passos 
de peatons o en els baixants de les voreres.

•	Compromís presentà una moció perquè Metro Valencia canviara l’horari 
de freqüència de l’estiu. 

•	La Casa de la Cultura ha estat inundada tot el mes d’agost. L’any passat 
tallaren la llum.

•	La plaça de bous que cobrava entrada per vore els espectacle taurins no 
pagà taxes a diferència dels nostres comerciants que han de pagar reli-
giosament.

•	La partida de festejos dels pressuposts de l’ajuntament ha crescut un 
30%, mentre que la de serveis socials es queda igual.

•	A militants de les Noves Generacions del PP els agrada la simbologia 
feixista. Què ha de dir el president de les NNGG de la província de València?

•	Els polítics valencians del PP són valencians d’orxata i fartons? Sí, d’orxata 
a Madrid i fartons a València.



SENSE ORDENANCES 
MUNICIPALS
Els regidors de COMPROMÍS com és habitual en el ple de juliol han 
preguntat pels criteris que té l’ajuntament per autoritzar l’ocupació dels 
carrers en els actes festius.  Demanen que no siga el caprici i l’interés 
personal de l’alcalde qui ordene les activitats i que siga una normativa 
clara i coneguda que es faça complir a tots els veïns de la localitat.

 Al juliol del 2012 l’alcalde reconegué que este tema se li havia escapat 
de les mans i es comprometé a presentar unes ordenances per a setem-
bre de 2012. A estes hores encara no ha fet res  i  ens trobem igual o 
pitjor que altres anys.

Açò significa l’abandonament de les seues responsabilitats i una deli-
berada deixadesa de les seues funcions, cosa que causa problemes i 
descontent entre la població. No entenem com no ha tingut temps per a 
presentar una proposta.

Enguany en el plenari últim, s’ha tornat a comprometre a presentar unes 
ordenances municipals, ara sense posar terminis, i davant l’exigència de 
COMPROMÍS perquè Foios tinga unes ordenances, l’alcalde, conscient 
del seu incompliment, féu de nou, un cabàs de promeses i de reglaments.

Foios ja necessita una Carta Municipal, abans que acabe l’any, que siga 
participativa, i que tinga la màxima difusió entre els veïns i les veïnes de 
Foios, cosa que afavorirà la millora de la convivència entre els ciutadans. 

L’HORARI DEL METRO
Metro Valencia ha canviat de nou els horaris. Ara amb una freqüèn-
cia de 20 minuts en les hores centrals i de 40 a primeres hores del 
matí. Esta és una mesura que l’empresa de ferrocarrils aplica els últims 
anys i que se suma a les retallades i EROS als treballadors. Com encara 
no tenen prou, ara els diumenges de matí obrin les estacions cap a les 
9.30 hores empitjorant el servici als usuaris. 

Esta mesura està presa només amb criteris de retallar els serveis pú-
blics sense tenir present  les necessitats dels usuaris que es desplacen 
als seus llocs de treball o a fer compres o acudir a les citacions de 
l’Hospital Clínic.

Per a COMPROMÍS el govern valencià no té altra obsessió que fer 
retallades, entenem que cal ajustar els serveis públics i la despesa, 
però no entenem que es perjudiquen els ciutadans. Hem proposat des 
de les Corts i l’Ajuntament de València un pla de mobilitat per l’àrea 
metropolitana, les dos Hortes i la ciutat de València, que contemple un 
foment de l’ús del transport públic i una revisió de les tarifes, que en 
estos moments són molt cares.

El passat 27 de juliol el Ple de l’ajuntament de Foios aprovà, a proposta 
de COMPROMÍS una moció perquè Metrovalencia millore els horaris 
i servicis de Metrovalència i exigisca a la Generalitat el Pla de Mobilitat.

Promeses incomplides  
del PP de Foios
El Partit Popular va guanyar les passades eleccions fent promeses que no tenia 
intenció de complir. Ells potser ja no se’n recorden, però és bo que fem memòria 
dels compromisos que varen adquirir davant dels electors.

 · BEQUES. El PP de Foios va comprometre’s a “extendre les ajudes dels llibres 
de text al 100% i a tots els escolars de Foios”. Enguany la Conselleria baralla la 
possibilitat d’eliminar-les pel gran deute que té, però s’ha gastat 300.000€ en 
un partit amistós de basquet de la selecció nacional. 

 · COL·LEGI PÚBLIC. En el programa electoral l’actual alcalde va prometre “re-
clamar a la Conselleria que iniciara ràpidament les obres d’ampliació del col·legi 
Mare de Déu del Patrocini”. Han passat ja dos anys i encara no ha reclamat res, 
segons ha contestat a una pregunta parlamentària de COMPROMÍS.

 · RONDA NORD. Una altra de les promeses: Construirem la ronda Nord, per a 
reduir el trànsit del casc antic, que li ho pregunten als veïns del carrer de la Sarieta.

 · BONO METRO. I una altra més: Ampliarem el bono-metro universitari  a tots 
els estudiants i a totes les especialitats.

 · TRANSPORT PÚBLIC A CUIPER. Van prometre que “seguirien treballant 
per tal de donar una solució de transport públic entre Foios i Cuiper perquè els 
veïns facen les seues gestions a Foios”. El camí continua el mateix.

 · LA VENTA DEL SOMBRERER no havia de ser “un pas sense control” de camions.
 · L’AGRICULTURA havia de ser una prioritat, però el Consell Municipal Agrari 
ha tardat dos anys a constituir-se.

 · Proposaven crear una ordenança perquè hi haguera un cens de gossos i san-
cionar els propietaris que no arreplegaren els excrements dels seus animals. Hi 
ha zones del poble per les quals no és possible passar. 

L’ALCALDE SEGUIX  
LES PASSES DE RAJOY
NO DONA EXPLICACIONS
El president de la Diputació de València Alfonso Rus, ha dit que el president del 
Govern “ha de donar explicacions contundents” sobre el Cas Bárcenas.

En Foios tenim els nostres casos Bárcenas sobre els quals el senyor Bueno encara 
no ha donat cap explicació. Estem parlant dels diners destinats a les subvencions a 
l’ONG “amiga” Esperanza Sin Fronteras i al Foyos Club de Fútbol.

Son més de 400.000 euros del poble de Foios que estes associacions encara no 
han justificat. L’alcalde fa mesos que ha promés demanar-los els justificants i donar 
explicacions públiques del destí d’estos diners.

En els dos casos Bueno ha retirat les ajudes quan els Tribunals de Justícia han in-
tervingut, en el cas del Club Foyos el jutjat ordenà que la subvenció es dipositara en 
un compte corrent. En Esperanza Sin Fronteras el Tribunal Superior ha acusat com a 
un responsable de la trama de corrupció Josep Maria Felip Sardà a qui l’alcalde co-
neix des de febrer de 2009 quan inaugurà en Foios l’agència de cooperació AMICS.

AMICS de qui?, Pot ser que esta siga l’explicació de la falta de notícies sobre els 
dos casos.

Compromís reclama al senyor Bueno  “explicacions contundents” sobre els dos temes.

PER A OFRENAR NOVES GLÒRIES... 
a Gènova
La solució als problemes dels valencians era Mariano Rajoy. El PP valencià orquestrà un 
discurs amb este objectiu. Si no teníem aigua era perquè el govern volia que els valen-
cians morerírem de set; la mala financiació, la culpa Zapatero; el Corredor Mediterrani no 
arribava perquè volien afonar l’economia valenciana; la ciutat de València no tenia Parc 
Central, culpable els de sempre...Han passat dos anys i ara què?

•	La	fallida	financera	que	afecta	a	la	Generalitat	Valenciana	és	una	conseqüència	de	
l’asfixia econòmica estructural que patim els valencians per part del govern central. 
Sembla ser que alguns valencians varen decidir “ofrenar noves glòries a Espanya”, però 
poc o gens rebem a canvi de les nostres generoses ofrenes. És més, ens estan eixint 
molt cares per al nostre desenvolupament com a societat.

•	Alberto	Fabra	considera	que	el	govern	espanyol	“no	pot	atendre	cap	reivindicació	de	
deute històric” tenint en compte la situació econòmica actual. Compromís li ha pre-
guntat sobre les mesures per recuperar el deute històric valencià, xifrat en més d’11.000 
milions d’euros i li ha retret que tinga diners per rescatar els bancs però no per al poble 
valencià i ha acusat Fabra de debilitat davant Rajoy i de dir una cosa en València i votar 
una altra a Madrid.

•	 El	 PP valencià una vegada més ens mostra als valencians l’escassa capacitat 
d’influència que té. El dia 9 de setembre presentà en el Congrés una carta perquè es 
retirara de l’ordre del dia la reforma de l’Estatut Valencià i la financiació de la Generalitat. 
El president de la Generalitat complint ordres es botà l’acord del Parlament Valencià. Una 
vegada més el valencians no “pintem fava.” 

•	La	pobresa	ha	augmentat	a	la	Comunitat	Valenciana	més	del	doble	que	a	Espanya	en	
els anys de la crisi. Hem passat d’estar per davant de la mitjana espanyola en riquesa al 
furgó de cua en índex de pobresa. En xifres concretes, la pobresa a Espanya ha augmen-
tat un 8% entre 2008 i 2011 i l’increment en el País Valencià s’ha disparat fins al 18%. 

•	La	Comunitat	Valenciana,	Canàries,	Madrid	i	Múrcia	tenen,	per	este	ordre,	els	pitjors	
serveis socials de tot Espanya, segons l’Índex 2013 de Drets, Economia i Cobertura 
(DEC). Segons l’organisme, el desenvolupament dels serveis socials a Espanya té una 
nota mitjana de 4,92 punts. València té la pitjor nota un 0,6; Canàries 2; Madrid un 2,75 
i Múrcia un 2,8, de manera que són “els pitjors serveis socials” de tot el país. En el nivell 
“mitjà” estan País Basc i la Rioja i, en el top apareix Navarra, l’única els serveis socials 
són considerades de nivell “alt” per l’estudi.

•	Un	tram	de	la	V-31,	la	pista	de	Silla,	es	el	de	major	cost	social	per	accidents	a	Espanya,	
segons un estudi de la Fundació RACC, que assenyala que cadascun dels seus 7,3 
quilòmetres costa anualment una mitjana de 627.076 euros a les arques de l’Estat per 
sufragar les despeses derivades de la víctimes mortals i ferits greus que es produeixen.

El resultat indica que, de la inversió total en carreteres, a la Comunitat Valenciana només 
el 28 per cent correspon a manteniment de les vies. Catalunya és la segona comunitat 
més “desafavorida”, amb una despesa en manteniment del 46,2 per cent d’inversió en 
carreteres, i Madrid ocupa el tercer lloc, amb un 51 per cent.

•	La	ciutat	de	València	perdrà	vuit	milions	d’euros	pel	trasllat	de	la	Fira	Internacional	de	
la Moda Infantil (FIMI) a Madrid. Després de quasi 80 anys la Fira se’n va de València. 
Este càlcul té en compte el benefici per als hotels, restaurants i serveis de transport, 
entre d’altres sectors, que es beneficien de l’arribada de visitants a la ciutat per la ce-
lebració de fires i esdeveniments. Malgrat l’important impacte econòmic que suposa 
per a València, Rita Barberà, la CEV (patronal de la província de València) i la Cambra de 
Comerç de València van donar suport al trasllat de la Fira Internacional de Moda Infantil 
(FIMI) a Madrid.

El PP ENGANYA  
ELS PENSIONISTES
Ha nascut l’IRP (Índex de Revalorització de Pensions). Un engany amb aroma electora-
lista. Això és en realitat l’anunci del Govern del PP per revalorar sempre les pensions, 
almenys un 0,25 %. 

Si el cost de la vida puja per sobre del 0,25 %, el pensionista perdrà en poder adquisitiu 
real . No cal ser molt intel·ligent per saber-ho. No obstant això, l’any pròxim és electoral i 
els pregoners del PP difondran la idea que el Govern de Rajoy no congelarà les pensions, 
a diferència del que va fer Rodríguez Zapatero.

Els pensionistes sempre cobraran més del que cobren ara, això és nominalment cert, 
però la pujada d’una pensió de 800€ seria de dos euros.  Això és una revaloració o una 
broma? La veritat és que les pensions queden realment condemnades a una progressiva 
pèrdua de poder adquisitiu en nom del sagrat equilibri pressupostari . 

Aquest és l’efecte immediat que ja anirà en els Pressupostos Generals de 2014, a més 
de carregar-se definitivament el Pacte de Toledo, en el qual la revaloració de les pensions 
es garantia per llei al mateix ritme que pujara l’IPC (Índex de Preus al Consum ).

L’anunci que el Govern del PP revalorarà les pensions és fum per fer-se perdonar que 
en els seus divuit mesos de gestió no les ha actualitzat, ha pujat  els impostos als pen-
sionistes, els fa pagar medicines i els ha tret ajudes a la dependència. Però sobretot ho 
fa donant gat per llebre: anuncia que les pujarà, les pensions, quan la realitat és que les 
rebaixa. Tot això al fil de les recomanacions de la Unió Europea i l’informe dels experts . 
Rigorosos des del punt de vista tècnic, insensibles des del punt de vista social.

PRIMÀRIES A COMPROMÍS
Compromís no és un partit polític convencional. És més una “Cooperativa Política” 
que un partit tradicional. No debades, un dels nostres missatges és allò de: “Una 
altra manera de fer política és possible”.  

Som un projecte democràtic i participatiu com hem demostrat amb iniciatives 
ciutadanes com ara  “Volem saber” on els ciutadans poden fer arribar al nostre 
grup parlamentari de Les Corts les seues consultes i inquietuds; el recent “Congrés 
transparent”, on el nostre diputat Joan Baldoví ha esmenat i votat en contra de la 
Llei de Transparència que els ciutadans han votat al web creat per a la ocasió.  

Per a les properes eleccions (Parlament Europeu, Corts Valencianes i municipals 
i Congrés dels Diputats i Senat) hem preparat un procés d’Eleccions Primàries  
a Compromís per tal de propiciar i facilitar una major participació democràtica. 

Aquest procés de primàries es basarà en la idea de “plataforma ciutadana”, una 
política feta de “baix cap a dalt”. Aquest innovador procés suposa la participació 
estable i l’acció política de la ciutadania no sols en la tria dels seus candidats  
i candidates per a les llistes i programes electorals.

Els veïns i veïnes de Foios que comparteixen les idees del nostre projecte podran 
participar en el procés de primàries a les eleccions locals, autonòmiques, generals 
i europees mitjançant la inscripció en el Cens Electoral on triaran la persona que 
encapçalarà les llistes i la resta de la candidatura. Aquest Cens Electoral serà públic 
per als inscrits en ell i estarà a la seua disposició de forma telemàtica i física a través 
del grup municipal.  

Des de Compromís per Foios entenem que aquesta ha de ser una iniciativa 
il·lusionant per a totes i tots els que pensen i volen una política més participativa i 
democràtica. Moltes gràcies pel vostre Compromís!!

El deute de l’Ajuntament de Foios és de més  
de 5 milions d’euros. Cada ciutadà deu 833 euros. 


